

(voir la biographie en français plus bas)

**Julianne C. Dunbar**

Senior General Counsel and Director General, Military Police Complaints Commission of Canada (MPCC)

Ms Dunbar joined the MPCC's legal team in 2001, first as Legal Counsel, then as Senior Counsel in 2006, and as General Counsel in July 2007. She was appointed to her current positions in 2017 with overall management responsibilities of the MPCC, including Operations and Corporate Services, overseeing the planning, implementation and delivery of the core business programs, framework, directives and services for the MPCC, as well as the conduct of complaint reviews/investigations, interference investigations and public interest investigations and hearings, together with overall management responsibility for Corporate Services and the provision of Human Resources, Information Technology, Finance, Strategic Planning and Administrative Services and Strategic Communications.

Before joining the MPCC, Ms Dunbar served as Legal Counsel as a Civilian Member of the Royal Canadian Mounted Police (RCMP) in the capacity of Internal Affairs prosecutor. Her legal career began as a criminal defence lawyer in the Ottawa Law Office of Addelman and Mannarino.

Ms Dunbar is a graduate of the University of Ottawa holding a BSS in Criminology and an LLB (both *magna cum laude*). She articulated with the Ottawa criminal defence firm of Addelman, Edelson & Meagher and was called to the Ontario Bar in 1997.

Ms Dunbar has served *pro bono* on the executive of the National Military Law Section of the Canadian Bar Association and currently serves on the Community Advisory Board of the Ottawa-Carleton Detention Centre, and on the Board of Directors for Crime Prevention Ottawa and for the International Commission of Jurists (Canada Section).

---

**Julianne C. Dunbar**

Avocate générale principale et Directrice générale, Commission d'examen des plaintes concernant la police militaire du Canada (CPPM)

Julianne Dunbar a rejoint l'équipe juridique de la CPPM en 2001, tout d'abord en tant qu'avocate, ensuite en tant que qu'avocate générale en 2006, puis en tant qu'avocate principale en juillet 2007. Elle a été nommée à son présent poste en 2017 avec pour mandat la gestion globale de la CPPM, incluant les Opérations et les Services corporatifs. Elle supervise la planification, l'implantation et la mise en place des programmes corporatifs, cadres, directives et services pour la CPPM, en plus d'effectuer les révisions et enquêtes sur les plaintes, enquêtes sur les interférences et les enquêtes et auditions sur les dossiers d'intérêt public. Elle en charge de la gestion globale des services

corporatifs, ressources humaines, technologies de l'information, finances, planification stratégique et services administratifs, ainsi que des communications stratégiques.

Avant de se joindre à la CPPM, Mme Dunbar a été conseillère juridique en tant que membre civile de la Gendarmerie royale du Canada, agissant comme procureure aux affaires internes. Elle a débuté sa carrière juridique comme avocate de la défense au bureau Addelman & Mannarino à Ottawa.

Mme Dunbar est diplômée de l'Université d'Ottawa, possédant un BSS en Criminologie et un LL.B (les deux obtenus *magna cum laude*). Elle a effectué son stage du barreau en droit criminel de la défense au cabinet Addelman, Edelson & Meagher à Ottawa et est membre du Barreau de l'Ontario depuis 1997.

Mme Dunbar s'est impliquée bénévolement sur le comité exécutif de la section nationale de droit militaire de l'Association du Barreau canadien et fait présentement partie du Comité aviseur communautaire du Centre de détention Ottawa-Carleton et du Conseil d'administration de Prévention du Crime Ottawa et de la section canadienne de la Commission internationale de juristes.